
Protokół Nr VIII/49/2023 

z XLIX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 20 marca 2023 r. 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 12 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie 

opinii jednostek pomocniczych Gminy Rakszawa do projektu uchwały Rady Gminy Rakszawa 

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Rakszawa”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zaproponować inne zmiany,                          

w związku z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddał pod głosowanie porządek 

obrad uwzględniający wniosek Pana Wójta.  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XLVII i XLVIII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia 

powierzającego Gminie Miasto Rzeszów przez Gminę Rakszawa zadania publicznego 

z zakresu pomocy społecznej 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Rakszawa za lata 2018 – 2021 z perspektywą na lata 2022 - 2025 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Rakszawa na lata 2023 – 2026 z uwzględnieniem lat 2027 - 2029 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2023 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych oraz osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa                       

z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                             

i porządku na terenie Gminy Rakszawa 



13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków                                          

w miejscowościach Węgliska i Rakszawa w Gminie Rakszawa 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych 

w miejscowości Rakszawa 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2023 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2023-2031 

17. Wnioski i zapytania radnych 

18. Sprawy różne 

19. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołów z XLVII i XLVIII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do 

protokołu z XLVII, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do przyjęcia protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy, 

zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z XLVIII, w związku z tym, że radni nie zgłosili 

uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie wraz z Panem Wójtem 

uczestniczyli w zebraniu OSP Rakszawa Dolna, na którym składane było sprawozdanie                            

z działalności tej jednostki, w zebraniu KGW Rakszawa Dolna, na którym również składane 

było sprawozdanie, spotkanie to było połączone z Dniem Kobiet, ponadto uczestniczył                          

w imprezach organizowanych przez GOKiC, były to Dzień Kobiet, Koncert, odbył wiele 

spotkań z dyrektorami szkół, z mieszkańcami, miał stały kontakt z radnymi. Przewodniczący 

Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że większość działań zostanie omówiona przy okazji omawiania uchwał, 

gdyż są one skutkiem tych działań, Pan Wójt powiedział, iż odbywał spotkania z dyrektorami 



jednostek, którzy są zainteresowani funkcjonowaniem tych jednostek (dyrektorzy szkół, 

żłobka, CUW), z Panią Kierownik GOPS, z Prezesem Zakładu Komunalnego, realizowane były 

sprawy związane z działalnością ochotniczych straży pożarnych, odbyło się spotkanie                             

z Komendantem Państwowej Straży Pożarnej, z przedstawicielami Policji, głównie związane  

z problemami w jednostkach oświatowych, realizowane były sprawy związane z inwestycjami. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż na ostatniej sesji została podjęta jedna uchwała w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Uchwała ta, 

związana była z możliwością pozyskania dofinansowania na obiekty zabytkowe, terminy 

naborów były bardzo krótkie, na dzień dzisiejszy zostały złożone dwa wnioski, pierwszy 

wniosek złożony przez Parafię pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Rakszawie na kwotę 

1.000.000,00 zł, drugi złożony przez Muzeum Zamek w Łańcucie dotyczący przebudowy 

„Julina” na kwotę 140.000,00 zł. Pan Wójt wyraził nadzieję, że za pośrednictwem Gminy uda 

się te środki pozyskać. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia powierzającego 

Gminie Miasto Rzeszów przez Gminę Rakszawa zadania publicznego z zakresu pomocy 

społecznej. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ta uchwała ma na celu pomoc osobom niepełnosprawnym, Miasto 

Rzeszów ma możliwość organizowania zajęć dla osób niepełnosprawnych, które już skończyły 

edukację i mimo tego, że metrykalnie są już pełnoletnie, to jeżeli chodzi o rozwój tak nie jest, 

w związku z czym takim osobom trzeba pomóc, zasiłki dla rodziców, którzy rezygnują z pracy, 

żeby się zająć dziećmi niepełnosprawnymi są niższe niż najniższa krajowa, zawarcie 

porozumienia to symboliczna pomoc, zadanie z tego zakresu będzie realizowało Miasto 

Rzeszów. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia powierzającego Gminie Miasto Rzeszów przez 

Gminę Rakszawa zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  



„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/382/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumienia powierzającego Gminie Miasto Rzeszów przez Gminę Rakszawa zadania 

publicznego z zakresu pomocy społecznej, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Rakszawa za lata 2018 – 2021 z perspektywą na lata 2022 - 2025. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że Raport będzie dostępny na stronie internetowej Urzędu Gminy, 

zarówno Raport, jak i Program Ochrony Środowiska są obligatoryjne. W Raporcie jeżeli chodzi 

o Województwo Podkarpackie można zauważyć wzrost pyłów i zapylenia, jest to tendencja 

ogólnokrajowa, w związku z czym podejmowane są programy przeciwdziałające, główny                      

z nich związany był z wymianą źródeł ciepła, opracowywana była ewidencja źródeł ciepła, są 

terminy wymiany źródeł ciepła, o czym każdy powinien pamiętać, są programy związane                      

z dofinansowaniem usuwania azbestu, w naszej Gminie było kilka takich zbiórek, problem                  

w większości został rozwiązany, zostały tylko nieliczne takie przypadki. W Raporcie została 

ujęta kwestia dotycząca segregacji odpadów, segregacja procentowo wzrasta, ale nie w takim 

tempie jak powinna, najgorzej wygląda to w rejonie Rakszawa Kąty, poziom recyklingu musi 

być zwiększony, będą robione kontrole indywidualne. W ramach poprawy jakości powietrza 

realizowany jest Program Czyste Powietrze, wnioski po nowemu można składać od 1 stycznia, 

w Urzędzie Gminy w każdy poniedziałek w godz. Od 700 do 1700 przyjmuje konsultant do 

którego każdy może przyjść, aby skorzystać z tego programu. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Raportu z wykonania programu Ochrony Środowiska dla Gminy Rakszawa za lata 

2018 – 2021 z perspektywą na lata 2022 - 2025. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/383/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania 

programu Ochrony Środowiska dla Gminy Rakszawa za lata 2018 – 2021 z perspektywą na lata 

2022 - 2025, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Rakszawa na lata 2023 – 2026 z uwzględnieniem lat 2027 - 2029. Pan Przewodniczący                          

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 



Pan Wójt powiedział, że Program ten został przedstawiony przez autorkę, zawiera działania 

proekologiczne, w dalszym ciągu promowane będą termomodernizacje, nadal będzie 

utrzymany punkt konsultacyjny programu „Czyste Powietrze”, będą prowadzone działania 

związane z edukacją proekologiczną, będą promowane działania ochronne, będą prowadzone 

nasadzenia, wspierany będzie program związany z rozbudową sieci kanalizacyjnej i sieci 

wodociągowej, a także zwiększeniem ilości przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2026                               

z uwzględnieniem lat 2027 - 2029. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/384/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Rakszawa na lata 2023 – 2026 z uwzględnieniem lat 2027 - 2029, 

odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2023 r. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to program obligatoryjny podejmowany co roku, ma na celu 

zapobieganie bezdomności zwierząt oraz opiekę nad takimi zwierzętami, są to zwierzęta 

porzucone, które nie mają właściciela. 95% psów wałęsających się po naszej Gminie posiada 

właściciela, to nie są psy bezdomne, tylko psy wypuszczone, żeby sobie pobiegały. Właściciela 

takich psów są pouczani, są interwencje zarówno służb mundurowych, jak i pracowników 

Gminy. będzie prowadzona akcja edukacyjna dotycząca tego, jakie warunki powinno mieć 

zabezpieczone zwierzę, o dostępie do wody jedzenia, jakiej minimalnej długości łańcuch może 

mieć pies, ponadto żeby mieszkańcy nie kupowali zwierząt, tylko odbierali je ze schroniska. 

Bardzo często błąkające się zwierzęta to te, które ktoś dostał pod choinkę, czy na urodziny. Pan 

Wójt przypomniał, iż ustawowy obowiązek dotyczący bezdomnych zwierząt oprócz Wójta 

mają także sołtysi.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Rakszawa w 2023 r. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/385/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 



zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Rakszawa w 2023 r., odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli jest taka możliwość, to jest bezwzględny obowiązek 

przyłączania się do kanalizacji, będzie to kontrolowane na mocy ustawy, kontrolowana będzie 

ilość wywożonych ścieków w porównaniu do zużytej wody, kontrolowana będzie szczelność 

zbiorników. Pan Wójt zachęca wszystkich, którzy mają możliwość przyłączenia się do sieci 

kanalizacyjnej aby to zrobili, żeby nie było to skutkiem przeprowadzonej kontroli, gdyż takie 

kontrole zawsze przynoszą jakieś konsekwencje. Jeżeli chodzi o stawkę, to nie odbiega ona od 

stawek wcześniej przyjętych. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

O godz. 1140 sesję opuścił Pan J. Waniowski, od tej pory w obradach uczestniczy 11 radnych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi                         

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/386/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych oraz osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków                          

i transportu nieczystości ciekłych, odczytał jej treść, po czym uznał punkt jedenasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiana Regulaminu wynika ze zmiany obowiązujących przepisów, 

zmiany dotyczą głównie przydomowych oczyszczalni ścieków i zbiorników bezodpływowych, 

chodzi o systematyczne opróżnianie zbiorników, nie rzadziej niż raz na kwartał w przypadku 

zbiorników bezodpływowych, natomiast w przypadku przydomowych oczyszczalni ścieków 



nie rzadziej niż raz w roku. Opróżnianie zbiorników muszą wykonywać upoważnione firmy, 

ważną informacją jest, że dokumenty potwierdzające opróżnianie zbiorników należy 

przechowywać co najmniej dwa lata. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały nr XIX/152/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/387/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie zmiany uchwały nr XIX/152/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w miejscowościach Węgliska                      

i Rakszawa w Gminie Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że zarówno Gmina Rakszawa, jak i Gmina Czarna realizują swój 

obowiązek w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

granice gmin to jedno natomiast jeżeli chodzi o sieci, to jak wiadomo często się one przenikają, 

Gmina Rakszawa dostarcza wodę do części domów w Gminie Czarna, a Gmina Czarna 

dostarcza wodę do części domów w Gminie Rakszawa, często wynika to z kosztów, jakie dana 

gmina musiałaby ponieść podłączając domy do swojej sieci, a podłączając te domy do sieci 

sąsiedniej Gminy koszty są niższe, w związku z czym zawiera się takie porozumienie. Pan Wójt 

przypomniał, iż Gmina Rakszawa ma już zawarte takie porozumienie z Gminą Sokołów 

Małopolski, a trzeba będzie jeszcze zawrzeć takie porozumienie z Gminą Żołynia. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę                                

i zbiorowego odprowadzania ścieków w miejscowościach Węgliska i Rakszawa w Gminie 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  



„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/388/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą 

Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków                   

w miejscowościach Węgliska i Rakszawa w Gminie Rakszawa, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych                         

w miejscowości Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt przypomniał, iż głosowany jest projekt uchwały zmodyfikowany na Komisji na 

skutek prowadzonej dyskusji, dotyczy zamiany jednej nieruchomości na jedną nieruchomość, 

poprzedni projekt uchwały dotyczył zamiany dwóch nieruchomości na dwie nieruchomości, 

chodzi o zapoznanie się z zamiarami dotyczącymi zagospodarowania nieruchomości przez 

osobę, z którą ma nastąpić zamiana. Procedowana uchwała dotyczy uregulowania drogi 

publicznej. Pan Wójt poprosił o podjęcie uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/389/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

czternasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

O godz. 1151 na sesję wrócił Pan J. Waniowski, od tej chwili w obradach ponownie uczestniczy 

12 radnych.  

Pan Wójt przedstawił zmiany jak w projekcie uchwały, wydatki zwiększono na: 

− zakup preferencyjny węgla – 1.692.085,31 zł, 

− organizowanie i zarządzanie publicznym transportem zbiorowym przewozów 

pasażerskich – 38.049,17 zł, gdyby Gmina nie dokładała, transportu zbiorowego by nie 

było, 



− pomoc finansowa dla Samorządu Województwa Podkarpackiego na zadanie   „Budowa 

wiaduktu kolejowego w śladzie drogi wojewódzkiej nr 877” – 200.000,00 zł, są to 

środki, które nie zostały wykorzystane w tamtym roku, 

− pomoc finansowa dla powiatu łańcuckiego na zadanie "Poprawa bezpieczeństwa na 

drogach Nr 1260R i 1511 R w miejscowościach: Rakszawa, Brzóza Stadnicka                               

i Żołynia" – 111.363,00 zł, ta inwestycja jest dofinansowana z Polskiego Ładu, trwają 

działania projektowe, 

− pomoc finansowa dla powiatu łańcuckiego na zadanie” Przebudowa drogi powiatowej 

nr 1369R Trzeboś-Węgliska” – 2.110.396,52 zł, tu roboty budowlane już się zaczęły,  

− na drogi publiczne gminne i wewnętrzne – odpowiednio 25.000,00 zł i 70.000,00 zł, 

− dotacje na zadania bieżące dla OSP Rakszawa w ramach zadania pn. Remont budynku 

OSP Rakszawa – 60.000,00 zł, są tam środki na remont garażu w OSP. 

Pan Wójt powiedział, iż dochodzą do Niego informacje, równie od innych jednostek straży 

pożarnej, że Gmina nie daje żadnych środków na straż, padają stwierdzenia, że dotacja wynosiła 

„zero złotych”, a są nie tylko dotacje, jeżeli chodzi o wydatki finansowe na OSP, to są to dwa 

rodzaje wydatków, wydatki z budżetu, które idą bezpośrednio i faktura jest na Gminę i wydatki 

dotacyjne, gdzie środki finansowe dostaje OSP i z nich dokonuje zakupu, takim przykładem są 

środki na zakup samochodu dla OSP Węgliska, gdzie zakupu dokonuje dana jednostka OSP                 

i na nią są faktury, dodał iż informacje o tym, że nie ma dotacji nie pochodzą z OSP Węgliska. 

Pan Wójt powiedział, iż środki dla OSP np. z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, 

pozyskiwane są tylko i wyłącznie z uwagi na to, że Gmina zapewni wkład własny, środki jakie 

Gmina przeznacza na wkład własny obligatoryjnie mają dotyczyć zakupu sprzętu, mundurów  

i wyposażenia  oraz utrzymania pomieszczeń garażowych, co do pozostałych pomieszczeń, nie 

ma takiego obowiązku, niemniej jednak Gmina te środki przekazuje. Pan Wójt powiedział, iż 

Gmina przekazuje środki bo OSP prężnie działają. Pan Wójt wracając do zmian budżetu 

powiedział, że jeżeli chodzi o wydatki związane ze szkołami, to są środki na przebudowę c.o. 

w Szkole Podstawowej w Wydrzu, są środki na przebudowę w Szkole Podstawowej Nr 1, 

chodzi o grodzie przeciwpożarowe, które są obligatoryjnie do wykonania, na razie 

opracowywana ma być dokumentacja projektowa. Pan Wójt wyraził nadzieję, że uda się 

uzyskać dofinansowanie na przebudowę przedszkola, podobnie jak i żłobka, dodał iż będzie się 

starał o zwiększenie liczby miejsc w żłobku do 60, realizacja tego zadania będzie co najmniej 

dwuletnia, trzeba będzie robić przerwy w funkcjonowaniu. Pan Wójt powiedział, iż 

zaplanowana jest wymiana centralnego  ogrzewania w Schronisku, planowana jest rozbudowa 

sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, dołożone są środki do funkcjonowania oświetleni 

ulicznych, dołożone są środki do stadionu sportowego w celu jeszcze lepszej jego modernizacji, 

zaplanowany jest obiekt rekreacyjny w Wydrzu i modernizacja placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej Nr 2. Pan Wójt powiedział, iż po zmianie budżetu kwota wydatków 

inwestycyjnych na rok 2023 zamyka się sumą 20.914.897,28 zł, nie jest zaciągany żaden nowy 

kredyt. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 



„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/390/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt piętnasty porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2023-2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiany wieloletniej prognozy finansowej głównie dotyczą 

wprowadzenia inwestycji i przeliczenia współczynników, dodał iż najłatwiej wprowadza się 

pozyskane środki, a najtrudniej wkład własny który jest różny nawet 50%, poprosił radnych 

aby przeanalizowali spłaty kredytów, są tam też takie zaciągnięte wcześniej. Pan Wójt 

powiedział, iż większość środków wydawanych na inwestycje, to są środki pozyskanie, nie są 

to środki z podatków, dla przykładu powiedział, iż środki jakie Gmina pozyskuje z podatku od 

nieruchomości starczają na obsługę długu i na niewielką część oświaty, pozostałe środki, są to 

środki pozyskane. Pan Wójt powiedział, iż niektórym nie podoba się to, że radni na sesjach się 

nie kłócą, dyskusje nie trwają godzinami i głosują za wszystkimi uchwałami, ale pytając 

retorycznie jak nie głosować za uchwałami, gdzie roczne wydatki inwestycyjne przekraczają 

cały budżet inwestycyjny poprzedniej półtorej kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023-2031. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLIX/391/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023-2031, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

szesnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt 

siedemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 



Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt powiedział, iż ostatnio odbyło się spotkanie w sprawie scaleń nieruchomości, jest to 

temat ważny dla naszej Gminy, gdyż daje nowe możliwości rozwoju, chodzi tu o tereny 

znajdujące się między stadionem sportowym i drogą do niego, drogą powiatową od centrum do 

drogi wojewódzkiej, drogą wojewódzką w kierunku Potoka i granicą przysiółka Potok, na tych 

terenach jest możliwość przeprowadzenia scaleń gruntów, scalenie skutkuje wydzieleniem 

działek, które wszystkie mają dostęp do dróg publicznych, powierzchnia nieruchomości 

otrzymana po scaleniach będzie różna, po scaleniach przy ich dysponowaniu ważna będzie 

wartość działek, ktoś kto oddał bezwartościową działkę o pow. np. 1 ha nie dostanie hektarowej 

działki, ale np. działkę o pow. 0,30 ha o znacznej wartości, która ma dostęp do drogi publicznej 

i możliwość pełnego uzbrojenia. Pan Wójt powiedział, iż proces scaleń należy rozpocząć jak 

najszybciej, żeby się załapać na środki zewnętrzne. Tereny o których mowa znajdują się                        

w niedalekiej odległości od szkoły, przedszkola, czy żłobka, na tych terenach mogą się osiedlić 

kolejne osoby, które będą płacić podatki, a ich dzieci będą chodzić do naszych szkół                                  

i przedszkola, jest sporo osób, które szukają terenów sypialnianych wokół Rzeszowa, a takich 

terenów zaczyna brakować. Pan Wójt poprosił wszystkich radnych o zaangażowanie się w ten 

temat i namawianie osób mających działki na tamtym terenie, aby składały wnioski scaleniowe, 

bo jeszcze teraz jest możliwość pozyskania środków na ten cel. Pan Wójt powiedział, iż drugi 

temat jaki chce poruszyć dotyczy edukacji ekologicznej, poprosił aby radni przemyśleli ten 

temat, zgłaszali swoje pomysły na program edukacji ekologicznej, żeby można było z tym 

ruszyć w szkołach. Pan Wójt podziękował tym, którzy wsparli Jego osobę w plebiscycie Nowin, 

nie zabiegał o to, pracownica sama zamieściła ogłoszenie, zajął pierwsze miejsce jeżeli chodzi 

o Powiat Łańcucki i trzecie miejsce w Województwie zaraz po Pośle o członku Zarządu 

Województwa. 

Pan S. Piersiak przypomniał, iż w dniu dzisiejszym została podjęta uchwała dotycząca 

Regulaminu utrzymania czystości, jest tam mowa o odbiorze nieczystości ciekłych, mieszkańcy 

którzy mają zbiorniki bezodpływowe mają obowiązek opróżniania tych zbiorników nie rzadziej 

nić raz na kwartał, w związku z czym poprosił, aby Pan Wójt poinformował, jaki jest stopień 

zaawansowania, jeżeli chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków, jest sporo złożonych 

wniosków i mieszkańcy są tym zainteresowani.  

Pan Wójt powiedział, iż wszystkie wnioski o przydomowe oczyszczalnie ścieków, które zostały 

złożone w ramach programu rozbudowy sieci kanalizacyjnej i wodociągowej stały się 

załącznikiem do przetargu ogłoszonego w tamtym tygodniu, po rozstrzygnięciu przetargu, 

oczywiście jeżeli kwota zmieści się w tej zaplanowanej w budżecie, przetarg jest na zasadzie 

zaprojektuj – wybuduj, to do wszystkich tych osób zgłosi się przedstawiciel firmy, projektant, 

który zbada warunki i możliwości posadowienia takiej przydomowej oczyszczalni.  

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż zarówno na dzisiejszej Komisji, jak i na sesji przy 

podejmowaniu uchwały dotyczącej zawarcia porozumienia z Miastem Rzeszów poruszany był 

temat dotyczący osób niepełnosprawnych, Rada Gminy bardzo empatycznie podchodzi do 

tematu osób niepełnosprawnych, przypomniała iż w zeszłym roku nasza Gmina prowadziła 

Program Asystenta Osoby Niepełnosprawnej, cieszyło się to bardzo dużym powodzeniem, 

asystenci byli dopierani przez rodziców, czy opiekunów osób niepełnosprawnych w sposób 

bardzo wyważony, w tym roku tego Programu nie ma, w związku z czym Pani radna zapytała 

dlaczego tego Programu nie ma, dlaczego nie można z niego skorzystać.  



Pan Wójt powiedział, iż w zeszłym roku ten Program był realizowany, sam po usłyszeniu opinii 

rodziców interweniował, aby był uruchomiony, w tym roku GOPS nie złożył wniosku, 

interwencja rodziców była po terminie, Pani Kierownik wyjaśniła, że były problemy                               

z rozliczaniem pracy tych opiekunów i kontrolą ze strony GOPS nad realizacją zadań, jest lekka 

rozbieżność między relacjami rodziców, a relacją Pani Kierownik, ale niestety termin już minął, 

jeżeli będzie możliwość złożenia wniosku w naborze uzupełniającym, to będzie się starał, aby 

taki wniosek został złożony. Pan Wójt powiedział, iż pomoc osobom niepełnosprawnym jest 

Mu bliska i będzie się starał zwiększyć aktywność GOPS w tym zakresie, takie zadanie na 

pewno będzie postawione przed nowym Kierownikiem Ośrodka Pomocy. M.in. chodzi                   

o uruchomienie zajęć integracyjnych dla osób niepełnosprawnych, gdyż są różne rodzaje 

niepełnosprawności. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie,                        

w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu uznał punkt osiemnasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 19 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XLIX sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1107 do godz. 1237.   

 

Protokołowała: Teresa Nowicka 

 

   

Zatwierdził: 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 


